



PRESS RELEASE

COP28 UAE Announces Largest Global Convening of Business & Philanthropy Leaders Around Climate and Nature

- Business & Philanthropy Climate Forum to accelerate climate and nature solutions.
- Over 500 CEOs and Philanthropists to convene 1 and 2 December.
- The Forum will connect business and philanthropy with the COP28 Action Agenda, helping to enable a fast-tracked energy transition, fixing climate finance, focusing on people, lives and livelihoods with full inclusivity.

Abu Dhabi, Thursday 7 September, 2023: The COP28 Presidency will host the Business & Philanthropy Climate Forum (BPCF) on December 1 and 2, held concurrently with the world leaders World Climate Action Summit. This CEO-level Forum will mobilize global business leaders and philanthropists to progress action in line with the COP28 Presidential Action Agenda to advance cross-sectoral progress around net zero and nature positive goals.

This first of a kind multi-stakeholder engagement strategy for climate and nature is driven by the UAE's ambition to host a truly inclusive climate conference that marshals full and broad support with engagement from all regions of the world. The Forum will converge business and philanthropy leaders, along with policy makers, to ensure co-creation, collaboration, and acceleration to unlock solutions and drive bolder results.

Hosting the Forum in parallel with the Heads of State level World Climate Action Summit, the COP28 Presidency is determined to close the gaps between policy and practice, and accelerate climate action through cross-sectoral partnerships and collaboration.

Prominent leaders from business and philanthropy will gather at the forum, bringing their expertise and resources to deliver tangible climate and nature solutions at a global scale. The Forum will address key climate priorities related to the COP28 Action Agenda, which includes fast-tracking a just and orderly energy transition; fixing climate finance; putting nature, lives and livelihoods at the heart of climate action; and underpinning everything with full inclusivity.

COP28 President-Designate Dr. Sultan Al Jaber said, "To disrupt business as usual and fix

climate finance we need action from everyone. We are committed to underpinning everything at COP28 with full inclusivity and we want to bring together key stakeholders to work on collective solutions. That is why I am hosting the Business & Philanthropy Climate Forum to deliver concrete outcomes from the private and philanthropic sectors that can be presented at the highest levels of COP28. Businesses and philanthropists must play leading roles in meeting net zero pathways and delivering sustainable development and at COP28 they will have a platform to do so.”

The Forum will be chaired by the COP28 Special Representative for Business & Philanthropy, Badr Jafar, a businessman and philanthropy advocate, who also serves on the COP28 Advisory Committee.

Badr Jafar said, “The private sector holds the greatest promise to accelerate the accomplishment of our climate and nature global goals, which is why COP28 will ensure business and philanthropy are embraced as critical partners. The Business & Philanthropy Climate Forum provides this enabling platform for action, breaking down silos between sectors and connecting stakeholders from all regions of the world around game-changing outcomes underpinned by the COP28 Action Agenda. This is what is needed to deliver scalable solutions that can positively transform the lives of billions of people.”

COP28 will see the conclusion of the Global Stocktake, outlining gaps in implementation under the Paris Agreement. The COP28 Action Agenda is purposefully designed to accelerate implementation across each of the major workstreams. This includes mitigating emissions through a tripling of clean energy capacities and sectoral decarbonization. It also includes support to strengthen resilience and boost adaptation efforts by focusing on key sectors impacted by climate change, including health systems, food and water, nature and ecosystems, cities, and relief and recovery.

Aligned with the COP28 Action Agenda, Forum attendees will look at targeted solutions for accelerating technology transfer, de-risking green investments, enabling effective investment for nature conservation, developing ‘greenshots’ for large-scale catalytic action, enabling climate SMEs and startups, and investing in resilience for the most vulnerable, amongst other essential private sector outcomes.

The Forum is set to engage over 500 CEOs and philanthropists for a 90-minute flagship session on December 1 in the COP28 Blue Zone. Held under the theme of ‘Synergizing Business and Philanthropy: A New Paradigm for Climate & Nature Action’, this session will focus on how best to mobilize the experience and resources of the private sector to deliver meaningful action and unlock greater flows of private financing for the Global South.

The Forum will then move to the Green Zone Conference Center for afternoon sessions on December 1, under the theme of ‘Business & Philanthropy as Game Changers: Setting the Stage for Action’. Participants will gather for full-day sessions on December 2 at the Green Zone Conference Center on ‘Forging Pathways to Green Growth’.

The Forum will be held at the beginning of the two-week COP28 program that runs from 30 November to 12 December. The two-week agenda for COP28 was developed in consultation with stakeholders from around the world in a six-week open consultation – the first such approach taken by a COP Presidency.

COP28 Special Representative for Business & Philanthropy, Badr Jafar is CEO of Crescent Enterprises and is actively involved with a diverse range of organizations and initiatives focused on social entrepreneurship, international development, humanitarian aid, strategic philanthropy and corporate governance.

- ENDS-

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.”
- The Business & Philanthropy Climate Forum is COP28’s private sector engagement platform to convene and engage business leaders and philanthropists from around the world.

COP28 يعلن عن عقد أكبر منتدى عالمي حول المناخ والطبيعة لقادة الشركات والأعمال التجارية والخيرية

- سلطان الجابر: تماشياً مع رؤية القيادة في الإمارات، تسعى رئاسة COP28 إلى إتاحة الفرصة أمام كافة الأطراف والقطاعات للعمل معاً والمساهمة في الجهود الجماعية الهادفة لتحقيق الطموحات المناخية العالمية، والتنمية المستدامة لصالح أجيال الحاضر والمستقبل
- "المنتدى المناخي للأعمال التجارية والخيرية" يهدف إلى تسريع إيجاد الحلول الداعمة للمناخ والطبيعة
- أكثر من 500 من الرؤساء التنفيذيين ورواد العمل الخيري والإنساني يشاركون في المنتدى الذي يُعقد يومي 1 و2 ديسمبر القادم
- المنتدى يهدف لربط الشركات والمؤسسات التجارية والخيرية مع خطة عمل COP28 للمساهمة في تمكين انتقال منظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، والتركيز على البشر والحياة وتحسين سبل العيش مع ضمان احتواء الجميع

أبوظبي 7 سبتمبر 2023: أكد معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر، وزير الصناعة والتكنولوجيا المتقدمة الرئيس المعين لمؤتمر الأطراف COP28 أنه تماشياً مع رؤية القيادة في دولة الإمارات، تسعى رئاسة COP28 إلى إتاحة الفرصة أمام كافة الأطراف والقطاعات وشرائح المجتمعات للعمل معاً والمساهمة في الجهود الجماعية الهادفة لتحقيق الطموحات المناخية العالمية والتنمية المستدامة لصالح أجيال الحاضر والمستقبل.

جاء ذلك خلال إعلان رئاسة COP28 عن استضافتها "المنتدى المناخي للأعمال التجارية والخيرية" يومي 1 و2 ديسمبر القادم، بالتزامن مع قمة العمل المناخي العالمية التي تعقد على مستوى قادة الدول في بداية المؤتمر.

وقال معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر: "يحتاج العالم إلى تعاون الجميع وتضافر جهودهم لتغيير أساليب العمل التقليدية المعتادة وتطوير آليات التمويل المناخي. وتلتزم رئاسة COP28 بضمان احتواء الجميع في كل جوانب العمل المناخي في COP28، ونحرص على جمع كافة المعنيين الرئيسيين للتوصل إلى الحلول المنشودة عبر العمل الجماعي. لذا، سنستضيف منتدى المناخ للأعمال التجارية والخيرية لتعزيز قدرة القطاع الخاص ومؤسسات العمل الخيري والإنساني على التوصل إلى نتائج وحلول جذرية وفعالة خلال COP28. وستحرص رئاسة المؤتمر على إتاحة المنصة المناسبة أمام الأعمال التجارية والخيرية لتقوم بدورها الريادي المطلوب في دعم مسارات العمل نحو الحياد المناخي والتنمية المستدامة".

ويسعى المنتدى المخصص للرؤساء التنفيذيين إلى حشد وتفعيل إسهامات قادة الأعمال التجارية والخيرية عالمياً لدعم وتعزيز الجهد الجماعي من أجل إنجاز تقدم ملموس في العمل المناخي بما يتماشى مع جدول أعمال رئاسة COP28، وتحقيق تقدم نحو الحياد المناخي والأهداف المتعلقة بالحفاظ على الطبيعة عبر القطاعات المختلفة.

يترأس المنتدى بدر جعفر الممثل الخاص لـ COP28 للأعمال التجارية والخيرية، وهو العضو المنتدب لمجموعة الهلال والرئيس التنفيذي لشركة الهلال للمشاريع، كما أنه أحد أعضاء اللجنة الاستشارية لـ COP28، ومشارك نشيط في كثير من الأنشطة والبرامج والمبادرات المتنوعة في مجالات قيادة الأعمال الاجتماعية والتنمية الدولية وتقديم المعونات الإنسانية والعمل الخيري وحوكمة الشركات.

وقال بدر جعفر: "يمتلك القطاع الخاص إمكانات واعدة تجعله الأكثر قدرة على تسريع تحقيق أهدافنا العالمية المتعلقة بالعمل المناخي والحفاظ على الطبيعة، ولذا يحرص COP28 على ضمان وجود ممثلي الأعمال التجارية والعمل الخيري بصفتهم شركاء أساسيين في المؤتمر، وسيكون المنتدى المناخي للأعمال التجارية والخيرية منصة للعمل والتمكين وإزالة العراقيل بين القطاعات المتعددة، وجمع كافة الأطراف المعنية من مختلف أنحاء العالم للتعاون من أجل التوصل إلى نتائج ومخرجات تدعمها خطة COP28 وتحقق تقدماً جوهرياً وجذرياً ملموساً، وهذا ما نحتاجه بالفعل لإيجاد حلول تسهم في التغيير الإيجابي لحياة مليارات من البشر".

يُعدّ المنتدى المناخي للأعمال التجارية والخيرية أحد أهم خطوات تطبيق استراتيجية رائدة في مؤتمرات الأطراف، تسعى إلى تفعيل مشاركة جميع الجهات المعنية بالمناخ

والطبيعة، انطلاقاً من طموح دولة الإمارات في استضافة مؤتمر مناخي يحشد الدعم الكامل من كافة الأطراف والمعنيين ويضمن احتواء ومشاركة الجميع من مختلف أنحاء العالم. ويجمع المنتدى قادة الأعمال التجارية والعمل الخيري إلى جانب صنّاع السياسات لضمان مشاركتهم وتعاونهم في إيجاد حلول ملموسة وفعالة تحقق نتائج حاسمة.

ويأتي تنظيم منتدى المناخ للأعمال التجارية والعمل الخيري بالتزامن مع القمة العالمية للعمل المناخي التي تجمع رؤساء الدول والحكومات، كدليل على جهود رئاسة COP28 لجمع كافة الأطراف المعنية من أجل التعاون والعمل المشترك، للمساهمة في معالجة الفجوات بين مرحلتي وضع السياسات وتطبيقها، وتسريع العمل المناخي من خلال عقد الشراكات والتعاون بين القطاعات المختلفة.

ويجمع المنتدى عدداً من كبار قادة قطاعي العمل الخيري والإنساني، للاستفادة من خبراتهم ومواردهم لتقديم حلول ملموسة على نطاق عالمي لتحديات المناخ والطبيعة، كما سيركز على تحقيق تقدم في الركائز ذات الأولوية لخطة عمل COP28 التي تتضمن تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، والتركيز على الحفاظ على البشر والحياة وتحسين سبل العيش، ودعم كل هذه الركائز من خلال احتواء الجميع بشكل تام.

ويشهد COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم في تنفيذ أهداف اتفاق باريس، حيث تهدف خطة عمل المؤتمر إلى تسريع التقدم في جميع مسارات العمل المناخي الرئيسية، بما في ذلك تخفيف الانبعاثات من خلال زيادة القدرة الإنتاجية للطاقة المتجددة ثلاث مرات، وخفض الانبعاثات من القطاعات المختلفة، إضافةً إلى تقديم الدعم لتعزيز المرونة وجهود التكيف من خلال التركيز على القطاعات الرئيسية المتأثرة بتداعيات تغير المناخ بما في ذلك الصحة، والغذاء، والمياه، والطبيعة، والنظم البيئية، والمدن، والإغاثة والتعافي.

وتماشياً مع خطة عمل COP28 يسعى المشاركون في المنتدى إلى بحث الخيارات الهادفة إلى تسريع نقل التكنولوجيا، وإزالة المخاطر في الاستثمارات الخضراء، وتمكين الاستثمار الفعّال للحفاظ على البيئة، وتطوير المبادرات الخضراء الرائدة والطموحة من أجل تحفيز العمل المناخي على نطاق واسع، وتمكين المشروعات الصغيرة والمتوسطة والشركات الناشئة في مجال العمل المناخي، والاستثمار في تعزيز مرونة المجتمعات الأكثر عرضة لتداعيات تغير المناخ، إضافةً إلى عدد آخر من النتائج والمخرجات المنتظرة من القطاع الخاص.

ومن المقرر أن يشارك أكثر من 500 من الرؤساء التنفيذيين للشركات ورواد العمل الخيري من مختلف أنحاء العالم في الجلسة الرئيسية للمنتدى التي تستغرق 90 دقيقة وتقام يوم 1 ديسمبر القادم في المنطقة الزرقاء. وتركز الجلسة التي ستُعقد بعنوان: "تكاتف الأعمال التجارية والخيرية: نموذج جديد للعمل المناخي وحماية الطبيعة"، على بحث أفضل السبل لجمع وتحفيز الخبرات والموارد في القطاع الخاص، من أجل اتخاذ إجراءات فعالة وملموسة، وتوفير مزيد من تدفقات تمويل القطاع الخاص لدول الجنوب العالمي.

وينتقل المنتدى بعد ذلك إلى مركز مؤتمرات المنطقة الخضراء لعقد جلسات فترة ما بعد الظهر من يوم 1 ديسمبر، تحت شعار "دور الأعمال التجارية والخيرية في تحقيق تقدم جوهري في العمل المناخي: تمهيد الطريق نحو العمل"، كما سيجتمع المشاركون في جلسات لمدة يوم كامل في 2 ديسمبر في مركز مؤتمرات المنطقة الخضراء لمناقشة "تشكيل مسارات النمو الأخضر".

ويُعقد المنتدى في بداية برنامج الموضوعات المتخصصة لـ COP28، الممتد على مدار أسبوعين من 30 نوفمبر وحتى 12 ديسمبر القادم. وجاء إعداد برنامج المؤتمر بناءً على المشاورات المفتوحة، التي أجرتها رئاسة المؤتمر مع كافة الأطراف المعنية في أنحاء العالم واستغرقت ستة أسابيع، في نهج يُنَبَّع للمرة الأولى في مؤتمرات الأطراف.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

comms@climateenvoy.gov.ae

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28:

www.cop28.com

ملاحظات لوسائل الإعلام:

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

• تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى

12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء

- دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق.
 - ستقود دولة الإمارات عملية لكافة الأطراف للاتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم من خلال تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل في قطاع الطاقة العالمي مع تطبيق نهج عدم ترك أحد خلف الركب لضمان مشاركة واحتواء الجميع في العمل المناخي الشامل.
 - المنتدى المناخي للأعمال التجارية والخيرية هو منصة يوفرها COP28 للمشاركة والتواصل وجمع قادة الأعمال التجارية والمؤسسات الخيرية من مختلف أنحاء العالم.